
VRAAG 
 
 
Van: Marie-Rose Alen 
Verzonden: dinsdag 23 februari 2016 
Aan: Aerts Berthe 
Onderwerp: mijnmuseum Beringen 
 
Beste Mevrouw, 
  
In een filmpje op TV Limburg, over de uitbouw van het mijnmuseum Beringen, verklaarde deputé Philtjens dat de 
provincie zich zou houden aan de eerder gemaakte afspraken over de invulling van dit project.  
Wat betekent dit voor het museum op be-mine concreet? 
  
- Welke realisaties zijn er gedurende de periode tussen 1 januari 2017 (oplevering van het gebouw 'casco') en 
eind 2018 (opening van het museum) gepland? 
  
- Wat is het budget voor dit project? en deelprojecten? 
  
- Is het de bedoeling dat in die periode van ongeveer 2 jaar alle plannen worden gefinaliseerd? Of wordt een deel 
ervan in een latere fase uitgewerkt?  Zou het kunnen dat een aantal plannen voorlopig worden opgeborgen? En 
zo ja, welke? Hoe wordt dit dan gefinancierd?  
Ik vernam dat het geplande belevingsvolle 'erfgoedlooppad' in het gedrang dreigt te komen. Als dat zo is, wat is 
daarvan de reden?  
Wat is het eventuele alternatief? 
  
- De periode van 2 jaar is vrij kort om de ambitieuze plannen te realiseren. Daarom veronderstel ik dat er al 
concrete afspraken zijn gemaakt. Welke?  Graag vernam ik in dit verband de stand van zaken.  
Worden deze plannen aan de provincieraad voorgelegd en wanneer?  
Is er voor de provincieraadsleden een werkbezoek gepland? Wanneer? 
  
Als provincieraadslid, commissie toerisme, en inwoner van Beringen kijk ik met veel belangstelling uit naar het 
antwoord. 
  
MVG 
 get. Marie-Rose Alen 
provincieraadslid 
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Mevrouw Marie-Rose Alen 
provincieraadslid 
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3583 Beringen 
 
 
Geachte mevrouw 
 
Betreft: schriftelijke vraag om informatie - mijnmuseum Beringen 
 
In antwoord op uw schriftelijke vragen van 23 februari 2016 betreffende in rand vermelde aangelegenheid 
kunnen wij u het volgende meedelen. 
  
In juni 2009 tekende de provincie een overeenkomst met projectontwikkelaar be-Mine (LRM, Van Roey en 
Democo) waarbij de provincie met ingang van 1 januari 2017 voor 27 jaar huurder wordt van een reeks 
geklasseerde gebouwen op de site. be-Mine restaureert i.s.m. de Vlaamse overheid en de Stad Beringen (cf. 
restauratiepremies) deze beschermde gebouwen en levert deze casco op aan de provincie. 
 



Wij zien het dan ook als een plicht en tevens een uitdaging om de site in Beringen-Mijn om te dopen tot een 
unieke erfgoedsite in Vlaanderen met toeristische meerwaarde en een troef voor Limburg van meer dan nationaal 
belang. Onroerend erfgoed blijft immers ook een provinciale bevoegdheid na 2017. 
 
Het gebouwencomplex wordt een te ontdekken avontuurlijke omgeving waar de gebouwen en het interieur 
maximaal behouden blijven in de staat  waarin ze zich nu bevinden en waardoor het boeiende mijnkarakter niet 
verloren gaat. Vanaf 2017 zullen er dan ook enkel in functie van de veiligheid aanpassingen gebeuren door het 
aanleggen van een erfgoedlooppad, duidelijk zichtbaar dat dit later is toegevoegd. Op deze manier kan de 
bezoekersstroom in de gebouwen worden gecontroleerd. Duidingselementen, licht, geluid, en andere multimedia 
sturen de bezoeker en vestigen de aandacht op boeiende hoeken en kanten van de gebouwen. Op 19 goed 
gekozen locaties op het looppad maakt de bezoeker kennis met het monumentale gebouw. Centraal staan de 
persoonlijke verhalen van de mijnwerkers, gekoppeld aan de wereld van techniek en mijnmachines. 
 
De unieke kracht van de belevingsroute ligt in het spanningsveld tussen mijnwerker en machine. Op het 
interactieve looppad wandelt de bezoeker enerzijds in de voetsporen van de mijnwerker, van bij zijn aankomst 
op het werk tot het moment dat hij onder de grond verdwijnt. Naast het pad van de mijnwerker, kan de bezoeker 
nadien ook de weg van de steenkool doorheen de machines afleggen. De persoonlijke verhalen van de 
mijnwerkers worden zo verbonden aan de wereld van de techniek en de mijnmachines.  
 
Het afgelopen jaar werd samen met Lens°Ass architecten uit Hasselt een masterplan hierrond voorbereid en 
uitgewerkt. Parallel hieraan werkte IDEAconsult samen met de provinciale erfgoeddienst een exploitatieoefening 
uit. Aan beide studies wordt momenteel intern de laatste hand gelegd; en zullen op korte termijn dan ook worden 
voorgesteld aan de deputatie. Op basis hiervan zullen, na goedkeuring door de deputatie, de nodige stappen 
worden gezet in het voorbereiden van de overheidsopdracht voor verdere uitwerking van het masterplan. Gezien 
de grote van de opdracht zal deze moeten voorgelegd worden aan de provincieraad. Dit lijkt mij dan ook het 
gepaste moment om hieraan een werkbezoek te koppelen voor de provincieraadsleden die dit wensen. Ik hoop 
deze bespreking en dit bezoek voor de zomervakantie in te kunnen plannen. 
 
Budgettair werden de afgelopen jaren al middelen gereserveerd voor dit project: 1.250.000 euro 
Limburgfondsmiddelen, 500.000 euro afkomstig van de verkoop van het casino, 1.800.000 euro SALK-middelen 
en 1.000.000 euro bijdrage van be-MINE voor de interne ontsluiting van het gebouw. 
 
Naast de gebouwen zal de omgeving van be-Mine worden omgevormd tot een industrieel landschapspark 
waarbij het monumentale bouwkundig erfgoed voor zich spreekt en de verschillende elementen op be-MINE met 
elkaar worden verbonden. Hiervoor wordt samengewerkt met be-MINE en de stad Beringen. LSM subsidieerde 
hiervoor be-MINE, met een bedrag van 11.746.820,92 euro voor de buitenaanleg. Specifiek gaat het hier over de 
groenaanleg, de aanleg van de parking, de extra wegeninfrastructuur en een bijdrage in de restauratie van de 
gebouwen. 
 
Wij zijn er ons echter ten volle van bewust dat er bijkomende middelen gevonden moeten worden. In het kader 
hiervan werd eind september samen met de stad Beringen een dossier ingediend bij Toerisme Vlaanderen 
binnen hun nieuw subsidiereglement rond ‘toeristische hefboomprojecten’. De stad Beringen engageerde zich 
hierbij om 1.000.000 euro mee te investeren in het project. 
 
Hoewel heel be-MINE voor minister-president Geert Bourgeois, binnen zijn bevoegdheid onroerend erfgoed, als 
één van de kernprojecten wordt gezien honoreerde minister van Toerisme Ben Weyts het project tijdens deze 
ronde echter niet. Momenteel lopen er nieuwe gesprekken met Toerisme Vlaanderen om hen van de toeristische 
meerwaarde te overtuigen en zo een vernieuwd project tegen 31 mei 2016 bij de tweede ronde van het 
subsidiereglement, samen met de Stad Beringen, in te dienen.  
 
Wij willen tot slot formeel bevestigen dat er geen enkele reden is om aan te nemen dat de ontwikkeling van het 
erfgoedlooppad in het gedrang dreigt te komen. We zijn daarentegen nog ambitieuzer om de haast integraal 
bewaarde en beschermde mijnsite van Beringen, welke uniek is in Europa, de gepaste erfgoedinvulling te geven. 
Wij zijn ervan overtuigd dat deze erfgoedsite en het bijhorende erfgoedlooppad een (toeristische) meerwaarde 
kan betekenen voor onze provincie. 
 
In de hoop u met deze informatie van dienst te zijn, tekenen wij 
 
Met vriendelijke groeten 
 
Namens de deputatie 
 
get. Liliane Vansummeren       get. Igor Philtjens 
provinciegriffier wd.       gedeputeerde 


